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Incivisme 
 
Una veïna expressa la por que sent al primer tram del Vall quan comença el bon temps: 
diu que està ple de joves d’entre 15 i 16 anys que fan carreres en bici, xuten pilotes i 
van en patinet sense pensar en els demés. L’Eloi respon que el Passeig hauria de ser 
un espai compartit amb lloc per a tothom, però evidentment cal que tots els usuaris 
tinguin en compte els demés; parlarà amb la policia sobre com posar-hi remei. 
 
Dos veïns es queixen de les festes nocturnes al parc infantil davant del Frankfurt Berga. 
Segons diuen, l’ “olla” atrau molts joves que hi fan festes fins a altes hores de la nit amb 
música que impossibilita el descans dels veïns. Afegeixen que estan farts de telefonar 
la policia, i que el telefonista de la comissaria “ja els coneix”. Creuen que serveix de poc 
de totes maneres, ja que un cop veuen els llums de la policia els joves apaguen la 
música. Demanen si els parcs infantils tenen limitacions horàries. L’Aleix respon que hi 
ha limitacions d’edat, però desconeix si hi ha un horari establert; ho comprovarà. L’Ivan 
afegeix que es podria considerar la possibilitat de senyalitzar més clarament el parc.  
 
Un altre veí comenta que hi ha un focus d’incivisme davant d’un bar i una botiga de 
queviures a l’inici del passeig de la Indústria. A les nits d’estiu, la zona problemàtica 
s’estén a les fonts del Vall. A més, segons assegura, les persones que s’hi esplaien 
fumen cànnabis i la bravada arriba fins a les terrasses properes. 
 
Una veïna afegeix que en una ocasió un dels homes que freqüenta aquesta zona va ser 
pres per un “atac de ràbia”—possiblement provocat per l’ús d’estupefaents—i anava pel 
Vall destrossant papereres i tot el que trobava pel camí. Assegura que va trucar la policia 
local i els va demanar que vinguessin ràpidament; diu que no van venir mai, i que 
finalment s’hi van presentar els Mossos d’Esquadra. L’Ivan assegura que si van venir 
els Mossos no és que la policia urbana no respongués: els dos cossos es coordinen. 
 
Alguns dels assistents asseguren que s’ha rebentat la porta de cal Virrei i que s’hi fan 
festes. L’Ivan respon que mirarà de localitzar el propietari de l’edifici. 
 
Finalment, alguns veïns recorden la festa de l’Intercasteller que es va fer a la carpa del 
Vall l’any 2013. Malgrat estan acostumats a que s’hi facin festes de tant en tant, 
asseguren que el volum de la música era tan exagerada que tremolaven les copes que 
tenien dintre casa; fins i tot, algunes treballadores de carnisseries properes es van 
refugiar del temperi dins de les càmeres frigorífiques. Un veí assegura que l’endemà 
tothom de l’edifici en parlava, però té la sensació que va ser l’únic que va trucar la policia. 
 
L’Ivan assegura que se segueix incrementant la plantilla de la policia urbana, i espera 
que puguin respondre més ràpidament a les trucades. De totes maneres, anima els 
veïns a telefonar la policia tantes vegades com calgui. L’Aleix afegeix que també viu en 
un lloc on els botellots són freqüents, i que els truca tot sovint.  
 
Els veïns creuen que, en aquesta zona, les patrulles a peu són més eficaces. Tenen la 
sensació que la presència d’aquestes patrulles ha disminuït. També valoren que els 
oficials de la policia passin per les botigues a presentar-se.  
 

Neteja i imatge 
 
Una veïna explica que viu al passeig de la Indústria vora la cruïlla amb el carrer del 
Mestre de Pedret, en un punt on predominen els castanyers d’índies. Explica que quan 



cauen les llavors genera molta brutícia, i demana que es netegi més sovint la zona 
durant aquesta època. L’Aleix respon que l’Ajuntament prepara un nou contracte de 
neteja, i que analitza la freqüència de neteja que caldrà a cada zona; assegura que 
tindrà en compte la petició de la veïna. 
 
Unes veïnes demanen que es netegin més els escocells dels arbres; asseguren que 
estan plenes de burilles de cigarreta i defecacions de gos. L’Aleix respon que també ho 
tindrà en compte; aprofita per dir que malgrat hi ha alguns problemes evidents, les 
empreses de neteja li han assegurat que Berga té un nivell alt de neteja en comparació 
amb altres municipis. Alguns dels presents ho dubten. L’Ivan assegura que la sensació 
de brutícia és un problema que va lligat al mal estat de molts dels edificis; problemes 
com aquest generen una manca d’autoestima a la ciutat, i la idea que Berga està brut 
es va estenent a força de repetir-la. Alguns dels assistents expressen el seu acord. 
 
Una veïna proposa que es millori l’aspecte de la rotonda del Revolt dels Oms i la plaça 
Gernika, ja que són entrades a la ciutat. L’Ivan respon que l’Ajuntament treballa una 
proposta per embellir algunes de les rotondes amb escultures. La veïna també creu que 
col·locar els bancs de ciment (“taüts”) de manera més ordenada seria una manera molt 
econòmica de millorar l’aspecte del Vall.    
 
Els veïns creuen que l’edifici del Sindicat enlletgeix molt la zona de les Voltes, i els 
regidors hi concorden. L’Ivan explica que l’edifici té aluminosi, i que s’haurà d’enderrocar 
per força. Una veïna suggereix que s’hi faci una esplanada o un aparcament.   
 

Carpa 
 
Els assistents es queixen de la presència constant de la carpa a la plaça Viladomat. 
L’Ivan respon que els regidors del govern en parlen tot sovint, ja que alguns tenen la 
mateixa queixa. L’Aleix explica que degut al calendari de fires (Fira de Maig, Fira de 
Santa Tecla, Fira de Nadal...) s’hauria de muntar i desmuntar la carpa tot sovint, però 
que això impedeix que la Brigada pugui fer altres feines necessàries. Per tant, a vegades 
es pren la decisió de deixar-la muntada fins al proper esdeveniment. Afegeix que la 
carpa ha tingut molt més ús durant la pandèmia, ja que oferia un espai ample i ben 
ventilat per a activitats que, segons la normativa COVID, no eren factibles en espais més 
petits. Una veïna demana que, com a mínim, es deixin les cortines obertes mentre no 
se’n faci ús per tal que no obstrueixi tant la vista. 

 
Trànsit 
 
Alguns dels presents qüestionen la utilitat del nou pas de vianants davant del Sindicat. 
Creuen que és insegur, sobretot perquè l’edifici del Sindicat obstrueix la vista als 
conductors que venen de la ronda Moreta. L’Eloi respon que quan els vianants baixaven 
les escales de la Presó i trobaven el semàfor en verd, un cop al Sindicat aprofitaven 
igualment per travessar el carrer fins al Passeig malgrat l’absència d’un pas de vianants. 
Per tant, creu que ha calgut afegir el pas per assegurar que els conductors vagin més 
atents. Alguns dels veïns ho dubten. Una veïna suggereix que s’hi posi una petita 
rotonda com la que hi ha a l’encreuament del carrer del Roser i la rasa del Canyet. Si 
no, proposa que s’hi posi un altre semàfor de vianants. 
 



Una veïna demana si se substituirà el fanal que hi havia al mig d’aquest pas de vianants 
abans que hi xoqués un camió. L’Aleix respon que hi treballa, però que ha calgut iniciar 
un procés burocràtic amb una empresa d’assegurances i això ho alenteix.  
 
Alguns veïns creuen que caldrien molts més passos de vianants al llarg del Vall, tant pel 
bé del públic en general com per als restauradors que han d’arribar a les seves 
terrasses. Sobretot en demanen un davant de l’oficina de Clau 21; creuen que els cotxes 
que venen de l’avinguda del Canal tenen molt poca visibilitat. L’Eloi explica que gran 
part del Vall és de plataforma única; per tant, els vianants tenen prioritat i poden 
travessar on vulguin. L’Aleix afegeix que com que la vorera i el carril dels cotxes són a 
la mateixa alçada no s’hi poden posar passos elevats; caldria posar-hi algun altre 
element. [La plataforma única només arriba fins a l’avinguda del Canal; davant de Clau 
21, seria possible]. 
 
L’Ivan explica que aquesta plataforma única estava pensada per pacificar l’espai i donar 
prioritat als vianants, tal i com s’ha fet fa poc al portal de Sallagosa. Tot i així, com que 
es va pavimentar tot amb quitrà i s’hi van col·locar dues fileres d’aparcaments, no genera 
aquesta sensació. Suposa que els botiguers s’oposarien a l’eliminació dels 
aparcaments. Afegeix que algunes ciutats han optat per pintar el paviment amb un 
disseny decoratiu perquè els conductors s’adonin que són en un espai pacificat, i és 
força més econòmic que canviar la pavimentació. Està segur que això generaria una 
certa controvèrsia, però seria una aposta decidida per la pacificació de l’espai. De totes 
maneres, afegeix que primer caldria preparar un projecte ben definit i discutir-lo amb els 
veïns de la zona.   
 

Esdeveniments 
 
Una veïna considera que es fan poques activitats al Vall, i els regidors es mostren 
sorpresos. D’altres veïns suggereixen que potser és perquè no s’anuncien prou, ja que 
tot sovint s’assabenten d’una activitat un cop ja ha començat. 
 
Quan es facin fires, una veïna voldria que s’orientessin les parades cap a les botigues a 
banda i banda del Passeig. La Roser Rifà explica que s’havia plantejat a una de les 
darreres fires, però que finalment no va ser possible perquè faltaven les connexions 
elèctriques necessàries. Reconeix que no recorda exactament quin era el problema, 
però ja que aquesta setmana té una reunió amb la Brigada l’aprofitarà per parlar-ne.  
 
Una veïna proposa que es reparteixin les activitats de Patum per tota la ciutat en lloc de 
concentrar-les totes al Vall. Demana si es podrien col·locar més pantalles amb imatges 
en directe de la plaça Sant Pere. L’Ivan respon que aquest any hi haurà més pantalles; 
de totes maneres, la policia aconsella no disseminar massa les activitats de Patum, ja 
que en dificultaria el control. Aprofita per explicar la proposta de l’Ajuntament per a la 
Patum d’aquest any. Després d’haver-ho acordat amb els veïns, s’organitzaran tot una 
sèrie de concerts a la plaça de cal Carreres al llarg de tots els dies de Patum. Serviran 
per atreure més consumidors al Vall, i creu que uns concerts en un horari determinat 
seran menys molestos per als veïns que el soroll constant de les atraccions. A més, les 
entitats de la ciutat podran guanyar diners amb les barres, i aquests diners repercutiran 
a la ciutat. Finalment, es farà una fira amb productes locals a l’inici del Vall per assegurar 
que s’hi venguin productes de subministradors locals.  
 
Els veïns demanen on s’ubicaran les atraccions; la Roser Rifà respon que encara s’està 
negociant, però que l’Ajuntament proposa l’aparcament del Rincón Gallego. 


